



Samy Benmayor

Chile/Chile

Samy Benmayor wurde 1956 in Santiago de Chile geboren. Er studierte in der Fakultät der Schönen Künste der Universität von Chile (Santiago). Er lebt und arbeitet in Santiago. Er gehört zu einer Generation von Malern, die die Malerei als Freiraum beansprucht. Malerei ist für ihn ein Werkzeug zum Ausdruck persönlicher und intimer Gefühle, aber auch zur Untersuchung der Probleme der plastischen Sprache, der Kunstgeschichte und der Beziehung zwischen Kunst und Musik; 2001 war er Produzent einer Fernsehsendung – eine Reise ins Zentrum der Musik. Einige Gruppenausstellungen: 1987 "Chile vive", Gesellschaft der Schönen Künste Madrid; "Chile: Neue Generationen", Museo Sivori, Buenos Aires. 1992 Lateinamerikanisches Kulturzentrum BID, Washington, USA. 1999 "Chile Österreich", Staatsgalerie Österreich, Linz. 2007 "Letzte Stunden", Vasari Gallery in Buenos Aires. Einige Einzelausstellungen: "Reise zu meinem Mittelpunkt", Carmen Waugh Gallery, Santiago de Chile; "Verbotene Vergnügen", Marlborough Gallery, New York. <http://samybenmayor.com>

Samy Benmayor was born in 1956 in Santiago de Chile. He studied in the Faculty of Fine Arts of the University of Chile (Santiago). He works and lives in Santiago. He is part of a generation of painters who claimed the painting as a free space. Painting for him is a tool to express personal and intimate feelings, but also to investigate on the problems of plastic language, art history and the relation between art and music; in 2001 he produced a television program – a journey to the center of the music. Some collective exhibitions: 1987 "Chile vive", Circulo de Bellas Artes Madrid; "Chile: New Generations", Museo Sivori, Buenos Aires. 1992 "Images retrieved", Latinamerican cultural center BID, Washington, US. 1999 "Chile Austria", State Gallery Austria, Linz. 2007 "Recent hours", Vasari Gallery, Buenos Aires. Some solo exhibitions: "Journey to the center of myself", Carmen Waugh Gallery, Santiago de Chile; "Forbidden pleasures", Marlborough Gallery, New York. <http://samybenmayor.com>



Stiers blaue Eier (Toro de bolas azules), 2015, Öl auf Leinwand, 200x350 cm
Blue balls bull (Toro de bolas azules), 2015, oil on canvas, 200x350 cm